
bestuur, niet meer en niet minder. Ik
zeg ’’primair’’, want er zal maatwerk
moeten worden geleverd. In de
notitie wordt inderdaad een
opmerking gemaakt over de
GDU-middelen; dat valt niet onder
het hoofdstuk ’’primair’’. Ik ben de
stellige mening toegedaan dat een
het opzetten van vierde bestuurslaag
in dit land, waar eerder te veel
bestuurders per vierkante meter zijn
dan te weinig, totaal de verkeerde
weg is.

De heer Platvoet heeft gevraagd of
de dualiseringsoperatie eens in wat
breder perspectief kan worden
geplaatst. Hij heeft zelf de cultuur-
omslag al genoemd. Ik ben
overigens zeer nadrukkelijk van
opvatting dat de goede volgorde in
de redenering is dat dualisering een
bijdrage moet leveren aan de
noodzakelijke cultuuromslag op
provinciaal niveau. Als deze operatie
achterwege blijft, kan dat breekijzer
niet in die cultuur worden gezet. Dat
is voor mij een van de belangrijke
overwegingen om dit wetsvoorstel
van harte te verdedigen. Natuurlijk
hangt deze ontwikkeling samen met
een bredere beschouwing. De
behandeling van de begroting van
het ministerie van BZK is wellicht
een aardige gelegenheid om te
bespreken hoe wij aankijken tegen
de zeggenschap van burgers en
tegen het democratisch functioneren
van onze gekozen organen. Er is
verwezen naar de notitie over het
burgemeesterschap. Dat is inderdaad
een verkennende notitie, waarin
opties worden geschetst. Het zal de
heer Platvoet niet zijn ontgaan dat ik
bij de behandeling van de begroting
in de Tweede Kamer heb aangege-
ven waar mijn voorkeur ligt.
Vanzelfsprekend kunnen er ook
beschouwingen worden gehouden
over de vraag of het houden van
referenda wel of niet wenselijk is,
maar dat is nu allemaal niet aan de
orde. Het lijkt mij dan ook niet juist
om daarbij uitvoerig stil te staan.

Ik heb in feite al gereageerd op het
betoog van de heer Dölle door te
zeggen dat er zorgvuldig naar moet
worden gekeken. Ik zeg hem toe dat
als het straks gaat om hoofdstuk 7
van de Grondwet, nader kan worden
ingegaan op begrippen als autono-
mie en medebewind. De heer Holdijk
heeft een vraag gesteld die ik wel
heb opgeschreven, maar niet meer
goed kan lezen. Het gaat om een
vraag die ik eerder zou zijn vergeten.

De heer Holdijk (SGP): Het
wetsvoorstel kent een exclusieve
kaderstellende bevoegdheid toe aan
provinciale staten. Ik vroeg mij af of
dit niet een stap terug is in vergelij-
king met artikel 144, dat in 1994 is
geı̈ntroduceerd. Toen hebben
provinciale staten juist voor het eerst
de bevoegdheid gekregen om
algemene regels te stellen ten
aanzien van bevoegdheden die door
gedeputeerde staten in medebewind
worden uitgevoerd.

Minister Remkes: Ik beschouw dat
niet als een stap terug. In 1994 ging
het natuurlijk om het toen bestaande
bestel. Nu praten wij over een nieuw
bestel. Ik vermag niet in te zien dat
er dan sprake is van een stap terug.

De heer Holdijk (SGP): In 1994 werd
aan provinciale staten een algemene
bevoegdheid toegekend. Nu wordt
gezegd dat alleen als de desbetref-
fende medebewindswet die
mogelijkheid biedt, PS over de
bevoegdheid beschikken.

Minister Remkes: Misschien is het
dan een schuifeltje terug.

Tegen de heer Luijten zeg ik
nadrukkelijk dat er zoals gebruikelijk
een brief zal komen over het
standpunt van de ROB. Het kabinet
zal daarin zijn oordeel geven.

Ik wil nog één opmerking maken
tegen de heer Terlouw. Hij vroeg zich
af of er geen sprake is van een
verwrongen situatie als een lid van
PS optreedt als voorzitter, die
agenderende bevoegdheden heeft.
De heer Dölle heeft vanmorgen aan
mijn verleden gerefereerd. Ik
herinner mij nog een situatie waarbij
ik met raadsleden van D66 discussi-
eerde over de vraag of het niet
wenselijk zou zijn dat een raadslid in
plaats van een wethouder voorzitter
was van een raadscommissie. In die
hoedanigheid is deze als voorzitter
ook afhankelijk van voorstellen van B
en W en zit dus in exact dezelfde
verwrongen positie. Overigens
functioneerde dit in de praktijk
uitstekend.

De heer Terlouw (D66): Ik heb er
niet voor gepleit om het anders te
regelen. Zoals het nu is geregeld, is
het het beste. Het blijft echter toch
vreemd dat als de commissaris
toevallig griep heeft, ineens vanuit
de provinciale staten de dingen
worden geregeld. Dat komt doordat
de verkiezing van de voorzitter van

provinciale staten niet op de goede
manier gebeurt.

Minister Remkes: Het zou ook
kunnen betekenen dat het aantal
griepjes bij CdK’s drastisch afneemt.
Laten wij maar optimistisch zijn en
ervan uitgaan dat dit effect optreedt.
In dit verband heb ik het overigens
niet over de heer Terlouw.

De beraadslaging wordt gesloten.

Het wetsvoorstel wordt zonder
stemming aangenomen.

De voorzitter: De aanwezige leden
van de fracties van de PvdA, de
ChristenUnie, de SGP en D66 wordt
conform artikel 121 van het
Reglement van orde aantekening
verleend, dat zij geacht willen
worden zich niet met het wetsvoor-
stel te hebben kunnen verenigen.

Ik stel voor, volgende week bij de
opening van de beraadslaging, naar
ik aanneem om 13.30 uur, te
stemmen over de motie-Platvoet c.s.
(28384, EK nr. 33f), waarbij ik hoop
de minister in ons midden terug te
zien.

Daartoe wordt besloten.

Sluiting 21.15 uur

Besluiten en ingekomen stukken

Lijst van besluiten

De voorzitter heeft na overleg met
het College van senioren besloten
om de plenaire behandeling van de
volgende wetsvoorstellen te doen
plaatsvinden op:
14 januari 2003

Vaststelling van de begrotingsstaat
van het Ministerie van Volksgezond-
heid, Welzijn en Sport (XVI) voor het
jaar 2003 (28600-XVI);
21 januari 2003

Wijziging van de Ambtenarenwet
in verband met integriteit (27602);

Regels met betrekking tot het
LSOP Politie onderwijs- en kennis-
centrum, de landelijke werving, de
selectie, het onderwijs voor de
politie, alsmede het overdragen van
kennis aan de politie (Wet op het
LSOP en het politieonderwijs)
(28046);

Aanpassing van enkele wetten in
verband met de inwerkingtreding
van de Wet dualisering gemeentebe-
stuur (28243).

Remkes

Eerste Kamer Besluiten en ingekomen stukken
14 januari 2003
EK 14 14-456


